

## EPHEDRINOL (TABLETS)



### COMPOSITION:

Each 1 tablet contains: Paracetamol 500 mg.  
Pseudoephedrine HCl 30 mg

### PROPERTIES:

Paracetamol is analgesic and antipyretic product by its peripheral action on receptors while pseudoephedrine HCl is decongestant by his vessels contraction action. This product does not cause drowsiness since no anti-histamine is included in it.

### INDICATIONS:

This product is indicated for symptomatic relief from pain and congestion in case of common cold, flu, sinusitis, otitis media, bronchitis, throat pain.

### CONTRA INDICATIONS:

Hypersensitivity to any component, uncontrolled hypertension cardiovascular disease, tachycardia.

### SIDE EFFECTS:

It may be happened in some cases like: anxiety, tachycardia, urination difficulty, loss of appetite, digestive disorders, sensitivity to this product.

### PHARMALOGICAL INTERACTION:

Should take care when used with other medications contains similar products. It antagonize anti-hypertensive medications, do not used with MAO inhibitors.

### WARNING:

Should take care in these following cases:

- Hyperthyroidism, prostate enlargement, diabetes.
- Don't take this medication for long time and large quantity without medical advise.
- Used with caution during lactation.
- Should be prescribed as doctor advise in case of pregnancy.

### DOSAGE:

As doctor prescribe and as case need, it usually use 1 tablet every 4-6 hours. Maximum 8 tablets/24 hours.

### PACKAGE:

Box of 20 tablets, box of 30 tablets, box of 500 tablets.

PK0051/01

TPP1301468	THIS IS A MEDICAMENT
-	A medicament is a product which affects your health, and its consumption contrary to instructions is dangerous for you.
-	Follow strictly the doctor's prescription, the method of use and the instructions of the pharmacist who sold the medicament.
-	The doctor and the pharmacist are experts in medicine, its benefits and risks.
-	Do not by yourself interrupt the period of treatment prescribed for you.
-	Do not repeat the same prescription without consulting your doctor.
-	Keep medicaments out of reach of children.
	(Council of Arab Health Ministers & Arab Pharmacists Association)

Ultra Medica Pharmaceutical Industries: Sydnaiya - Damascus - Syria

Tel.: +963 11 5955339 - Fax: +963 11 5975174

E-mail: ultramed@scs-net.org - www.ultra-medica.net



## افدرينول (مضغوطة)

**التركيب:**  
كل مضغوطة تحتوي على: باراسيتامول ٥٠٠ ملغ  
بسودوافدرين هيدروكلوريد ٣٠ ملغ

### خواص المستحضر:

إن مستحضر افدرينول يؤمن التخلص الفوري من الألم والحرارة ومن أعراض البرد، من خلال تأثيره المحيطي المسكن للألم، كما أنه يؤدي إلى التخلص السريع من احتقان وسيلان الأنف والجيوب والتهاب الجيوب الأنفية ويتميز بعدم تسببه بالنعاس لعدم وجود مادة مضادة للهستامين في المستحضر.

### الاستطباب:

إن مستحضر افدرينول يستخدم كمسكن للألم ومضاد للاحتقان في حالات الرشح والأنفلونزا والتهاب الجيوب الأنفية، التهاب الأذن الوسطى، التهاب البلعوم، التهاب القصبات.

### مضادات الاستطباب:

وجود حالة تسمم لإحدى مكونات المستحضر، ارتفاع ضغط الدم غير المراقب، وجود مرض قلبي أو اضطراب نظم القلب.

### التأثيرات الجانبية:

تأثيراته الجانبية نادرة ولكن قد يسبب مستحضر افدرينول الأرق، وتسرع في ضربات القلب، الإحساس بالتعرق، نقصان في الشهية، صعوبة في التبول، بعض الاضطرابات الهضمية والحالات التحسسية.

### التداخلات الدوائية:

يجب الحذر عند استعمال مستحضر افدرينول مع أدوية أخرى تحتوي على مواد مشابهة لمكونات المستحضر وذلك لعدم زيادة التأثير الدوائي والآثار الجانبية، يعاكس هذا المستحضر تأثير الأدوية الخافضة للضغط، لا يعطى مع مثبطات MAO.

### التحذيرات:

- يؤخذ بحذر في حال فرط نشاط الدرق، ضخامة البروستات، مرضى السكري.
- لا يؤخذ الدواء لفترات طويلة وبكميات كبيرة دون استشارة الطبيب.
- يؤخذ بحذر في حالة الإرضاع.
- المرأة الحامل (فئة C): يؤخذ فقط باستشارة الطبيب عندما تفوق المنافع المرجوة الأضرار المحتملة على الجنين.

### الجرعة:

حيث يؤخذ عادة للبالغين والأطفال فوق ١٢ سنة: مضغوطة واحدة كل ٤-٦ ساعات.  
الحد الأعلى ٨ مضغوطات في اليوم أو حسب توصيات الطبيب وحسب الحاجة.

### العبوة:

- ٢٠ مضغوطة (ظرفان من البلاستر) في عبوة كرتونية.
- ٣٠ مضغوطة (٣ ظروف من البلاستر) في عبوة كرتونية.
- ٥٠٠ مضغوطة (٥٠ ظرف من البلاستر) في عبوة كرتونية.

PK0051/01

TPP1301468	إن هذا دواء
-	الدواء مستحضر يؤثر على صحتك، واستهلاكه خلافاً للتعليمات يعرضك للخطر.
-	اتبع بدقة وصلة الطبيب وطريقة الاستعمال المخصوص عليها، وتعليمات الصيدلاني الذي صرفها لك.
-	إن الطبيب والصيدلاني هما الخبيران بالدواء ونفعه وضروبه.
-	لا تقطع مدة العلاج المحددة من تلقاء نفسك.
-	لا تكرر صرف الدواء بدون وصفة طبية.
-	احفظ الدواء بعيداً عن متناول الأطفال.
	(تعليمات مجلس وزراء الصحة العرب واتحاد الصيدلة في العرب)

التراميديكا للصناعات الدوائية: صيدنايا - دمشق - سورية

هاتف: +963 11 5955339 - فاكس: +963 11 5975174

بريد الكتروني: ultramed@scs-net.org - www.ultra-medica.net